
 
 
 
Tohmajärven yhtenäiskoulun perustaminen 1.8.2020 lukien 
   
Kunnanhallitus 17.02.2020 § 31  
  

Sivistyslautakunta 24.10.2019 § 79 
 
Tohmajärven kunnanvaltuusto päätti 23.10.2017 että entisen Kemien koulun 
tontille valmistuvan uuden koulurakennuksen oppilaspohjan muodostavat 
perusopetuksen osalta Kemien koulun, Värtsilän koulun ja Tietäväisen koulun 
oppilaat.  
 
Huhtikuussa 2019 käynnistyneet uuden sivistyskeskuksen rakennustyöt ovat 
edenneet aikataulussa ja rakennus saadaan toivottavasti käyttöön suunnitellusti 
tammikuussa 2021.  
 
Muutto uuteen rakennukseen kesken lukuvuoden on suuri haaste 
perusopetukselle, joten pedagogisesti uuden perusopetuksen yhtenäiskoulun 
toiminta on järkevää käynnistää lukuvuoden 2020-20121 alusta.  
 
Uusi yhtenäiskoulu tulisi kokoamaan samaan yhteensä noin perusopetuksen 290 
lasta ja nuorta.  
 
Päätösehdotus: Sivistyslautakunta esittää kunnanhallitukselle uuden 
yhtenäiskoulun perustamista 1.8.2020 alkaen. Koulun oppilaspohja muodostuisi 
Kemien koulun, Värtsilän koulun ja Tietäväisen koulun oppilaista ja käsittäisi 
vuosiluokat 1-9.  
 
Päätös: Päätösehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
________ 
  

 
 Kunnanhallitus 17.02.2020: 
 
Asian valmistelija kunnanjohtaja 

 
Esittelijä Kunnanjohtaja 

 
Päätösehdotus Kunnanhallitus esittää valtuustolle, että sivistyslautakunnan esityksen mukaisesti 

kuntaan perustetaan vuosiluokille 1-9 perusopetusta antava Tohmajärven 
yhtenäiskoulu 1.8.2020 alkaen. Koulun oppilaspohja muodostuu lakkautettujen 
Kemien koulun, Värtsilän koulun ja Tietäväisen koulun oppilaista.  
 
Samalla kunnanhallitus avaa kaikille avoimen nimikilpailun, jossa voi tehdä 
ehdotuksia Tohmajärven yhtenäiskoulun nimeksi ja uuden 
sivistyskeskusrakennuksen nimeksi 
 
 

Päätös Hyväksyttiin. 
 
 ________ 
 



Kunnanvaltuusto 24.02.2020 § 7    
123/12.00.00/2020 [Tohmajärven yhtenäiskoulun perustaminen 1.8.2020 lukien] 
123/12.00.00/2020 [Tohmajärven yhtenäiskoulun perustaminen 1.8.2020 lukien]    

 
 
Esityslistan asia n:o 6.  
 
- Merkitään, että asiasta käytiin vilkas keskustelu. 

 
Keskustelun kuluessa Pauli Hakkarainen ilmoitti tekevänsä muutosesityksen, että 
”koulujen hallinnolliseen yhdistämiseen ei ole perustetta kunnes Kuopion hallinto-
oikeuteen 19.12.2019 § 90 kunnanvaltuuston kokouksesta tehty kunnallisvalitus 
joka koski Värtsilän koulun lakkautusta 1.8.2020 lukien on ratkaistu. Kaipaan myös 
selvitystä koulun johtajaopettajien rehtorien määrästä ja kustannuksista 
mahdollisen yhdistyksen jälkeen 1.8.2021.” 
 
Pauli Hakkaraisen muutosesitys perusteluineen ja eriävine mielipiteineen on  
kokonaisuudessaan pöytäkirjan liitteenä. 
 
Martti Haaranen kannatti Pauli Hakkaraisen kokouksessa tekemää 
muutosesitystä. 
 
Kunnanjohtaja ilmoitti puheenvuorossaan, että  valitus Värtsilän koulun 
lakkauttamisesta ei tee tätä päätöstä tarpeettomaksi. Jos valitus menee läpi, niin 
Värtsilä tippuu pois oppilaspohjasta. 
 
Hannu Hämäläinen tähdensi puheenvuorossaan, että päätös koulun 
perustamisesta on nyt tehtävä, koska sivistyslautakunnan pitää kokouksessaan 
25.2.2020 osoittaa koulu opintonsa aloittaville 1. luokkalaisille. 
 
Kunnanhallituksen pj. Mikko Löppönen toi esille puheenvuorossaan, että 
sivistyskeskuksen oppilaspohjaa määritellessä todettiin, että vanhojen koulujen 
lakkautuksia vaaditaan. 
 
Myös valtuutetut Vesa Väistö, Matti Kuittinen,  Aarne Laasonen, Tero Nenonen, 
Mika Piiroinen ja Reima Ehrukainen käyttivät asiassa puheenvuoron. 
 
Keskustelun päätyttyä puheenjohtaja totesi Pauli Hakkaraisen tehneen 
kunnanhallituksen päätösehdotuksesta poikkeavan, kannatetun muutosesityksen, 
joten on suoritettava äänestys.  
  
Äänestysesitys oli seuraava:  
Ne, ketkä kannattavat kunnanhallituksen päätösehdotusta, äänestävät "jaa",  
ja ne, ketkä kannattavat Pauli Hakkaraisen muutosesitystä, äänestävät "ei".  
 
Äänestys suoritetaan valtuutettujen käytössä olevalla henkilökohtaisella 
äänestyslaitteella. 
 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti äänestysesityksen ja äänestystavan.  
 
Äänestyksen tulos:  
Äänestyksessä annettiin 25"jaa"-ääntä  
2"ei"-ääntä  
 
Äänestysluettelo on pöytäkirjan liitteenä n:o 2. 



 
 

Päätös Puheenjohtaja totesi äänestyksen tuloksena 25 ”jaa”-ääntä, 2 ”ei”-ääntä 
kunnanvaltuuston hyväksyneen kunnanhallituksen päätösehdotuksen.   
 
- Merkitään, että Pauli Hakkaraisen jätti pöytäkirjaan  kirjallisen  eriävän 
mielipiteensä, mikä on pöytäkirjan liitteenä.  

 
 ________


